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L.S.,   
 
De biologische systeemlandbouw draagt bij aan de milieudoelstellingen van de 
Europese Unie, met name zoals verwoord in o.a. de richtlijn inzake de sectorale 
plafonds (2001/81/EG) en de Nitraatrichtlijn . De grondslag van uw wetgevingsvoorstel 
is uitvoering geven aan de Nitraatrichtlijn. Nu de biologische landbouw bijdraagt aan 
de milieudoelstellingen van de Europese Unie, zien we niet in waarom 
milieubeschermende maatregelen (zoals in dit verband de fosfaatwetgeving) ook van 
toepassing zouden moeten zijn op biologische landbouwers. Alle aanvullende 
regelgeving is potentieel systeem verstorend en verhoogt daarmee de regeldruk. Ook 
kan systeemverstoring ten gevolge van regelgeving  zoals u voorstelt, een nadeliger 
bijdrage tot gevolg hebben aan de milieudoelstellingen van de Europese Unie en aldus 
contraproductief uitwerken. Het voorstel in deze consultatie geeft ruimte, de 
systeemverstoring zit in dit geval in het gehele fosfaatrechtenstelsel. 
 
De afromingsvrije lease van 100 kg is op zich dan ook prima. Ook de vaste hoeveelheid van 
100 kilogram per jaar achten wij werkbaar en passend. Een percentage geeft onnodig veel 
ingewikkelde praktische bezwaren, waardoor wij bij doorzetten van uw voorstel pleiten voor 
een vast aantal kilogrammen per jaar en zeker niet voor een percentage. 
 
Primair is vanuit de biologische melkveehouderij echter meer behoefte aan een rekening-
courant systeem. Hierbij kunnen rechten die in elk jaar vanaf invoering van dit 
fosfaatrechtensysteem niet door de biologische melkveehouder zijn ingezet vrij worden 
gebruikt, bovenop het aantal fosfaatrechten dat de biologische melkveehouder in bezit heeft 
en eventueel bij leaset. Hiermee wordt gemiddeld over de jaren heen nooit het aantal 
fosfaatrechten overschreden, maar wordt wel tegemoet gekomen aan de natuurlijke 
omstandigheden en weinige sturingsmogelijkheden die de biologische melkveehouder heeft. 
Weliswaar heeft de biologische melkveehouder de mogelijkheid rechten te (ver)kopen en te 
(ver)leasen, maar door de onnodige meerkosten en afroming, doet dit geen recht aan 
datgene wat hierboven vetgedrukt staat. 
 
Als we een inschatting maken zal de nu voorgestelde afromingsvrije lease zeer frequent 
worden toegepast, waardoor het weer langer duurt voor we onder het nationaal plafond 
zitten. Dat zou niet nodig zijn als het wettelijk instrumentarium voor afroming van rechten op 
grond van het de meststoffenwet en het uitvoeringsbesluit meststoffen (conform art 72b 
Ubm) ingezet wordt. Het instrument ligt klaar om het direct te regelen, maar het probleem 
wordt maar vooruit geschoven met een gedrocht van een systeem om met afroming die 
afhankelijk is van de hoeveelheid handel, hopelijk na enkele jaren onder het plafond te 

http://www.denatuurweide.nl/


geraken. Dit is rechtstreeks ten nadele van de biologische en grondgebonden bedrijven. 
Terwijl uw ministerie zegt deze bedrijven in Nederland juist te willen hebben.  
 
Als gekozen wordt voor een rekening-courant systeem, zal een veehouder het minder erg 
vinden zijn fosfaatruimte niet vol te maken, omdat hij er in een volgend jaar wat ruimte mee 
wint. We schatten in dat in de praktijk deze ruimte niet zonder meer het jaar daarna wél 
benut zal worden, er was tenslotte het jaar ervoor ook al een reden dat die ruimte niet 
volledig werd benut. Op die manier zal de veehouder het ook niet nodig vinden om zijn extra 
rechten te verleasen, juist om ze eventueel later zelf te mogen gebruiken. De maatregel zal 
naar onze inschatting dan ook juist veel effectiever zijn enerzijds als maatregel om natuurlijk 
verloop op te vangen en als bijvangst om sneller onder het nationaal plafond te geraken. 
Zeker als dit gecombineerd wordt met de maatregel die u op grond van de Mw en Ubm ter 
beschikking staat om met een rechtenkorting zoals bij aanvang van het systeem in één klap 
onder het sectorale plafond te geraken.  
 
De wet grondgebonden groei wordt in een zeer onduidelijke tekst in deze consultatie 
meegenomen. Het moge duidelijk zijn, dat vanuit de biologische landbouw grote waarde 
wordt gehecht aan deze wet en het daadwerkelijk toepassen van deze wet. 
 
Tot slot willen we u nog op de omissie wijzen dat in artikel 1 lid 1 van de Meststoffenwet, de 
bepaling ontbreekt inzake de term grondgebondenheid, terwijl deze bepaling wel in art. 38a 
van deze wet is opgenomen. Het is wenselijk om deze omissie te herstellen en dan aan te 
sluiten bij een meer jaarlijks te gebruiken definitie zoals bijvoorbeeld specifiek voor het jaar 
2015 verwoord is in artikel 72b lid 2 van het Uitvoeringsbesluit meststoffen.  
 
Inzake de verankering van de vrijstelling voor jongvee van vleesveehouders en de definitie 
van het begrip melkvee in de wet hebben we geen aanvullende opmerkingen. 
 
Voor meer informatie kunt u contact opnemen met Sybrand Bouma, voorzitter de 
Natuurweide, te bereiken via secretariaat@denatuurweide.nl of mobiel 06 - 374 56 832. 
 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
Het bestuur van de Natuurweide 
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